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Ježíšek, respektive Ježíš, je brán jako symbol křesťanství, někdo ho bere jako symbol Vánoc a 
další skupina lidí, většinou dětí, ho bere jako toho, kdo jim 24.12. donese pod stromeček nej-
novější IPhone. Já už na Ježíška nevěřím, jelikož když mi bylo asi 9, mamka se po štědrove-
černí večeři šla podívat do obýváku, jestli už ‚přišel ježíšek‘, potom se asi po pěti minutách 
zvuků krabic padajících na zem vrátila zpátky do kuchyně, že Ježíšek už tedy přišel, a na zemi 
pod stromkem v obýváku byly vyskládané dárky, přišlo mi to takové podivné. Ale Ježíška 
pořád beru jako takový symbol Vánoc. Když to člověk takhle bere, jsou ty Vánoce takové kou-
zelnější. Ovšem co mě štve, je, že spousta lidí si Ježíška představuje jako Santu Clause. Úplně 
si nemyslím, že by Ježíšek byl tlustý, měl bílý plnovous a červený kabát, protože kdybychom 
měli brát v potaz bibli, Ježíšek pochází z Blízkého Východu a to popisu Santa Clause jaksi ne-
odpovídá. 

 

15.11.2022 žáci IX.B a IX.A navštívili Prahu. První zastávkou byl Národní památ-
ník na Vítkově, z něhož jsme se přesunuli do Armádního muzea na Žižkově. Závě-
rem výletu bylo podívání se do obchodního centra Palladium.  

 
Ráno jsme se sešli v 7:45 před školou, tam jsme se spočítali a když jsme byli všichni, šli jsme čekat na 
zastávku na autobus. 
V 8:00 přijel autobus, do kterého jsme nastoupili, a vyjeli jsme. V 9:30 jsme dorazili na Žižkov, z kterého 
jsme šli na první zastávku výletu a tou byl Národní památník na Vítkově, jehož součástí je velká jezdecká 
plastika Jana Žižky z Trocnova od sochaře Bohumila Kafky. U ní nám paní učitelka řekla něco o památ-
níku. Poté jsme si to tam prošli a podívali se na památník. Z Vítkova jsme se přesunuli na Žižkov do 
Armádního muzea. V muzeu jsme dostali od paní učitelky papíry s různými otázkami na historii, mu-
zeum jsme si prošli, vyplnili papíry a odevzdali jsme je. Moc se mi tam líbilo hlavně to, jak každé místo 
bylo udělané. Po muzeu jsme šli do obchodního centra Palladium, kde jsme se rozdělili a stanovili si 
čas, kdy se zase sejdeme. V obchodním centru jsem si prohlédla kouzelnou vánoční výzdobu. Když jsme 
se sešli před centrem, tak jsme odešli na autobus, který nás odvezl zpátky domů. Výlet se mi moc líbil.  
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Celodenní exkurze do Kutné Hory 21. 10. se zú-
častnili někteří žáci z druhého stupně. Navštívili 
Kostnici v Sedlci, Chrám svaté Barbory a katedrálu 
Nanebevzetí Panny Marie a svatého Jana Křtitele, 
které jsou zapsány na seznamu UNESCO, králov-
skou mincovnu ve Valašském dvoře a v Hrádku,    
v sídle Českého muzea stříbra, v Dole svatého Jiří 
a nakonec McDonald.  
 

 
 
 
Žáci čtvrtého ročníku naší školy si 8. listopadu udělali výlet na Holý vrch, aby po-
znali taje přírody a na vlastní kůži ji zažili.  

Žáci čtvrtého ročníku si jednou vyšli do 
lesa pod Holý vrch v České Lípě spo-
lečně s učitelkou paní Mgr. Lenkou 
Houdkovou a lesním pedagogem Hon-
zou Kobrem. V lese sledovali život v pří-
rodě. Poznávali věci, které dosud nevě-
děli. A dokonce si mohli vyrobit ob-
rázky, a to z přírody okolo nich.  
Mezi zábavné aktivity tohoto výletu se 
vztahuje například sledování děje v ko-
runách stromů pomocí zrcátka či po-
slouchání dřeva, jak přenáší zvuk. Na 
této akci jsem sice nebyla, ale myslím si, 
že si to čtvrťáci velmi užili.  
 

 
 
 
25.11. jako každý rok, žáci 2. ročníku šli s paní vychovatelkou ozdo-
bit stromeček naší školy. Stromeček byl tentokrát na Jeřábkově ná-
městí poblíž naší škole. Náš vánoční stromeček zdobili zlatí andílci. 

2.12. navštívili žáci 9. ročníků a někteří žáci z 6. ročníku rodinnou 
firmu s názvem Rautis v obci Poniklá. Zde ručně vyrábí perličkové 
skleněné ozdoby, již od roku 1902 a stalo se to v roce 2020 nehmot-

ným kulturním dědictvím 
UNESCO. Měli jsme mož-
nost si prohlédnout postup 
výroby těchto ozdob, od fou-
kání skleněných trubiček, 
barvení a řezání perlí, také 
jsme si zkusili jednu ozdobu 
vytvořit. Na konec si spousta 
z nás ještě ozdoby koupila, 
buď jako suvenýr nebo dárek 
na Vánoce.    
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I z naší školy se účastnily dvě třídy 9.A a 9.B na již tradiční burze škol konající se 
v České Lípě. Této akce se účastnily nejen českolipské školy, ale i školy z nejbliž-
šího okolí. Program byl velmi nabitý a každý si vybral svoje.  

Přestože škol bylo opravdu hojné množství, 
každý směřoval spíše ke škole, kam by se chtěl 
dostat a snažil se o této škole dozvědět co nejvíce. 
K tomu měly školy připravené spoustu letáčků, 
někde i výrobků simulujících, co se na škole dá 
naučit nebo vyzkoušet. Taky pro zaujmutí měly 
malé dárečky s logy škol a organizací, se kterými 
spolupracují v podobě např. tužek, bločku nebo i 
nějaké sladké drobnosti. Na zvídavé otázky mu 
mohli odpovídat jak pedagogové zaměstnaní na 
škole, ale důležité poznatky si mohli odnést od 
studentů dané školy. Věřím, že rady a zkuše-

nosti, které se od nich dozvěděli, se jim při rozhodování, na jakou střední školu by nejraději 
směřovaly jejich další kroky, budou velice hodit. Každý si určitě domů odnáší spousta nových 
informací a hlavně plnou hlavu termínů, kdy a na kterých školách budou dny otevřených dveří, 
protože to se shodují snad všichni, že nejlepší, jak vybrat tu správnou školu, je se na ní jít po-
dívat a dbát na svůj pocit, jak se ve škole cítíme. Přeci jen je to další důležitá etapa našich životů 
a mnozí dospělí mluví o období střední školy jako o nejlepší části svého života.   
 

 

Dne 1.11.2022 jsme byli s 9.B na návštěvě Euroškoly 

a na Českolipské burze škol v KD Crystalu. V Euro-

škole nám nabídli spousty možností, abychom vi-

děli, jak to u nich chodí. Například jsme si zkoušeli 

složit ubrousky a udělat palačinky. Někdo si také 

mohl zkusit připravit nějaký nápoj nebo si ozdobit 

perníčky. To se ovšem zkoušelo jen na oboru ces-

tovní ruch a hotelnictví.    

Také nám ukázali, jak pracují jejich žáci na počíta-

čích, ukazovali nám, jak si stahují soubory a ná-

sledně je upravují. To bylo v oboru Marketing a re-

klama. A také jsme si zkusili zeměpisný kvíz. Pro-

bíhalo to tak, že jsme byli rozdělení do dvojic a při-

hlásili jsme se na jednu stránku. Tam nám bylo po-

loženo 15 otázek a měli jsme na výběr odpovědi. 

Kdo odpověděl správně, získal určitý počet bodů. 

Na konci se vyhlásily tři dvojice, které se umístily. 

Já jsem se třeba umístila na druhém místě. Vítězům 

nakonec dali bonbon a šli jsme na další stanoviště. Na posledním stanovišti šlo o bezpečnostní 

služby, jenomže jsme nestíhali, a tak se tam moje skupinka nestihla ani podívat.  
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Pátovku navštívili 5.12. Čert a Mikuláš, tento svátek je na naší škole velmi oblí-
bený, protože celý den čekají napjatí studenti na příchod Mikuláše.   

Já jsem jedna z účastníků, kteří po naší škole chodili, a proto bych ráda sdělila svůj názor a pocity z to-
hoto dne. Řekla bych, že Mikuláš je zajímavý zejména pro žáky, kteří během roku neposlouchali nebo 
neplnili své úkoly, protože s takovými žáky se určitě nikdo z čertů nezabýval a byli ihned odneseni ze 
třídy. U mladších studentů jsme zaznamenali strach a někdy také dokonce brek, ale u těch starších už 
probíhaly jen věty typu: ,,Nechte mě bejt!“ nebo také naopak ,,Odneste si mě.“ I přes pár znuděných 
obličejů jsme si všichni den užili, hlavně my, protože přeci jen chození po třídách, dělání rámusu s řetězy 
nebo hulákání na celou školu by si užíval každý a tohle je přesně den, kdy to máme v rámci možností 
dovoleno. Ne všichni učitelé z nás byli nadšení, ale byl to den, na který jsme se všichni celé ty roky na 
Pátovce těšili, navíc jsme slyšeli plno krásných písniček a básniček, které si pro nás ve třídách připravili, 
takže to byl aspoň za mě nezapomenutelný den.  
 
 

 

Mikulášská banda chodila celý dopoledne po škole dělat rámus a 
předávat nadílky dětem. My jako čerti jsme si předávání nadílek 
zpestřili čmáráním zlobivým žákům po obličeji. V nadílkách bylo 
jak ovoce, tak i nějaké sladké dobroty, po kterých se všichni vrhali 
jak supi. Myslím, že my jako čerti, andílci a Mikuláš jsme si to užili, 
protože na tohle jsme se těšili snad od 1.třídy. Myslím, že jsme byli 
úspěšní, pár dětí jsme rozbrečeli, pár rozesmáli, a některým star-
ším to přišlo akorát trapné, takže se nezasmáli, ale ani si nepobre-
čeli.   
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9. prosince se pár žáků naší školy vydalo do 
Drážďan. Sraz jsme měli před KD Crysta-
lem. Náš doprovod měli být paní učitelka 
Havlasová, paní učitelka Rücklová a pan 
učitel Bártl. Jenomže paní učitelce se udě-
lalo špatně, takže s námi nakonec jeli je-
nom pan Bártl a paní učitelka Havlasová.  
Naše cesta trvala přibližně 2 hodiny. Jeli jsme přes 
Děčín až do Petrovic a přes hranice. Když jsme do-
razili do Drážďan naše první kroky směřovaly do 

Zwingeru, kde se mimoděk nachází 
galerie, která se nazývá Světově 
známá sbírka obrazů. V galerii 
by se mohl člověk snadno ztratit. 
Nám samotným připadalo složité 
se tam zorientovat. Ovšem za ty ob-
razy a sochy to opravdu stálo. Dále 
jsme měli v plánu jít do kostela 
Frauenkirche, jenomže tam právě 
v ten moment probíhala boho-
služba, takže jsme nakonec šli na 
vánoční trhy, kvůli kterým tam vět-
šina žáků jela.  
Měli jsme hodinu na to si to tam 

celé projít. Mezitím, co si tam žáci kupovali dárky nebo různé sladkosti, já a moje kamarádka jsme měly 
jiný cíl – jablko v karamelu. Po tom, co jsem si já koupila jedno jablko a moje kamarádka málem tři, 
jsme museli jít, protože jsme měli sraz u téhož kostela. Po tom, co tam všichni dorazili, se učitelé roz-
hodli, že půjdeme do Primarku, který byl v nákupním centru poblíž. Primark byl obrovský a bylo snad 
ještě těžší se tam zorientovat než v galerii. Nakonec jsme si ale i tak koupili pár hezkých věcí.   
 
 
 
Deváté a sedmé ročníky se společně vydaly do německých Drážďan. Měli jsme na-
vštívit místní galerii Alte Meister, podívat se do kostela Frauenkirche, a nakonec 
zavítat na vánoční trhy.   
Ráno jsme se sešli ve smluvený čas na smluveném místě. Bohužel s námi nakonec nemohla 
odjet paní učitelka Rücklová, hlavní organizátorka akce a zároveň článek naší výpravy s nejlepší 
znalostí němčiny. Den ale bez větších komplikací proběhl podle plánu. Galerie byla skvělá, trhy 
jakbysmet, do kostela nás sice bohužel kvůli probíhající bohoslužbě nepustili, ale prohlédli 
jsme si ho alespoň zvenčí. Celý den byl moc fajn, o to víc nás zarazilo, co se stalo další den. 
Doslova na místech, kudy jsme ještě pár hodin zpět procházeli a prohlíželi si krásy Drážďan, se 
o den později spustila střelba. V budově, ve které jsme se včera nacházeli, byli drženi rukojmí. 
A co je na tom nejzvláštnější, nám se to nestalo poprvé. Když jsme se minulý školní rok v červnu 
vypravili do Berlína, asi o týden později ve stejných ulicích, kterými jsme chodili, najelo auto 
do davu a vážně zranilo několik lidí. I přesto, že s těmito incidenty nemáme nic společného, je 
to zvláštní náhoda. A já doufám, že až se příště znovu vydáme za hranice naší země, nic dalšího 
se už nestane.   
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Závislost na hazardních hrách se týká naší věkové kategorie a je nám propago-
vána prostřednictvím sociálních sítí.   
Dříve to byly jen automaty, kam vhodíte peníze a koukáte, co padne, a kam dětem byl vstup 
zakázán. Poté se tu objevily losy, kde si děti samotné los koupit nemohly, jenom přes rodiče. 
Teď ale vznikl a vypukl Gambling, který je online a může se k tomu dostat kdokoliv. Je to 
snadné, online vás nikdo nevidí, jste tam anonymně, takže je snadné se chytit do pasti. Může 
to začít prvním vložením peněz, nebo zhlédnutím videa/streamu na internetu, ke kterému se 
později dostanu.   
Člověk chce být lepší než ostatní, mít lepší doplňky, které hru usnadňují.  My jako děti můžeme 

ukrást naším rodičům kreditku a už jsme v tom!         
I doplnit čísla z karty je teď snadné, aplikace ti 
ukáže, co máš kam napsat, nebo ji můžeš jednoduše 
naskenovat.  
První vložení částky by nebyl až takový problém, ale 
pokud ta výhoda, kterou sis zaplatil, je jen dočasná, 
máš chuť si ji koupit znovu. Hra ti pořád nabízí, aby 
sis něco koupil, používá různé techniky, jak tě 
k tomu donutit. Může to dělat přes hru nebo právě 
přes influencery.  
Většinou to jsou hlavně streameři, kteří živě vklá-
dají peníze do hry a lidem to ukazují. Lidem to dělá 
dobře, vidí, jak někdo může ztratit několik stovek 
nebo i tisíc peněz, je to adrenalin.   
Streamer ale většinou lidi nabádá, aby jim peníze 
poslali, ty peníze právě potom půjdou do té dané 
hry. On může říct, že: „Děti vy samozřejmě nic ne-
posílejte‘‘, ale moc dobře ví, že děti jsou právě těmi, 
kteří se nechají nejsnadněji zmanipulovat a peníze 
mu poslat. Navíc tahle věková kategorie nejvíc sle-
duje tyhlety streamy.   

Vy, co uvažujete o vložení peněz do hry a nevěříte si, že to bude jenom jednorázové, nedělejte 
to. Přece jen je to online a v reálném životě vám to nic moc nedá.   

  
 

Co je vlastně akné? Akné je jedno z nejčastějších chronických onemocnění kůže a 
nejčastější kožní onemocnění v pubertě. Akné můžeme znát pod hovorovými 
slovy beďary, jebáky, pupínky... 

Věděli jste, že téměř 80 % náctiletých trpí akné? To je naprostá většina! Potkáváte se s pupínky? 
Rozhodně v tom nejste sami. Co je ale základní příčinou tvorby akné během dospívání? Jsou to 
zejména hormonální změny, které probíhají v našem těle během puberty. 
V pubertě naše pohlavní orgány začínají produkovat různé hormony. Tím nejznámějším je tes-
tosteron. Pravidelná a kvalitní péče je pro mastnou pleť a pleť se sklonem k akné zcela zásadní. 
Základem je dobře vyčištěná pleť. Čištění provádějte dvakrát denně – ráno a večer. Pokud se 
líčíte, nezapomeňte pleť na konci dne vždy důkladně vyčistit. Přestože to můžete vnímat jako 
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nepříjemnou povinnost, vaše pleť to ocení. Vybírejte přípravky speciálně vyvinuté pro péči o 
dospívající pleť. 
Jaké potraviny mohou způsobovat problémy s pletí? 
Bílý cukr, bílá mouka mléčné výrobky, alkohol, vysoce průmyslově zpracované potraviny, tučné 
potraviny (např. kravské mléko a tavené sýry, červené maso, uzeniny a smažená jídla). 

 

Jazykové zahraniční kurzy jsou určené nejen dospělým, ale i dětem a mládeži. 
Každá agentura nabízí jiné věkové omezení. Jedna má například kurzy od 10 do 
18 let a jiná může mít věk omezen až od 14 let. Samostatný je program pro dospělé. 

Kurz lze vybrat podle délky pobytu a intenzity studia. Také lze rozhodnout, kde chcete během 
pobytu bydlet. Většinou je na výběr hostitelská rodina, rezidence, nebo přímo kampus školy. 
Délka pobytu se pohybuje od dvou týdnů až po rok. To zase záleží na agentuře, přes kterou 
pobyt domlouváte.  
Všichni studenti se dopoledne schází na výuce a odpoledne se mohou účastnit různých aktivit 
pořádaných školou. Zahraniční jazykový pobyt je efektivní forma studia cizího jazyka, při které 
poznáte také novou kulturu. 

 

Tradice jsou součástí každého svátku. Každá rodina si 

staré tradice připomíná každý rok o vánočních svát-

cích. Jedna z mnoha tradic a má oblíbená je zdobení vánočního 

stromečku. Každý rok máme živý stromeček, který zdobíme tý-

den před Štědrým večerem. Další moje oblíbená tradice je pečení 

cukroví, nejlepší cukroví jsou za mě včelí úly. Další tradice, kte-

rou dodržujeme jako rodina, je, že každý rok rozkrajujeme 

jablíčko u štědrovečerní večeře a kdo má krásnou hvězdu, tak 

bude celý rok zdravý. U slavnostní večeře neodcházíme od stolu 

a pouštíme si vánoční koledy. Následující tradice je předávání si 

dárků a celý den strávit se svojí rodinou. Myslím si, že je to nej-

hezčí svátek a je můj oblíbený.   

MAGDALENA ŠKRÁČKOVÁ 
Mám kamaráda Razora a 

ten mi vyprávěl příběh o tom, že když 
byl malý, snažil se ulovit Ježíška! A 
podařilo se mu to, teda... ne tak do-
cela.  
  Když měl 12 let, uviděl v tele-
vizi dokument o Vánocích a Ježíšku. 
Napadlo ho, jak asi ten Ježíšek může 
vypadat, a zamyslel se, že když ho 
uloví, tak bude mít plno dárků každý 
den. A jak se zamyslel, tak taky udě-
lal. 
  Když bylo 24. prosince, na-
stražil past. Měl 12 roků, takže nemů-
žete čekat, že by to byla profesionální 
past. Pouze dal kyblík s vodou nad 
dveře a čekal, že jestli tam ten nosič 
dárků přijde, tak se lekne a on tam 
bude moct rychle doběhnout a ulovit 
ho. To se však nestalo.  
  V průběhu štědrovečerní ve-
čere se tatínek zvedl, prý že jde na to-
aletu. O chvíli později však malý Ra-
zor uslyšel výkřik. Byl to tatínek, 
spadl na něho kyblík. Ano, přesně 
ten, který Razor nastražil na Ježíška. 
Když tam Razor doběhl, byl dost 
zmatený ,,Tati, ty jsi Ježíšek!“ , vy-
křikl. Tatínek se na nej s hrůzou po-
díval „Já a Ježíšek? To ty jsi tohle 
provedl?“. Razor opatrně přikývl. 
  Hned po tom, co se tatínek 
převlékl, dostal Razor trest, dárky si 
mohl rozbalit až zítra! Byl z toho 
opravdu smutný, ale poučil se, pro-
tože se už nikdy nesnažil chytit Je-
žíška. :)  
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Ve dnech 3. -5. října 2022 v Hradci Králové se uskutečnil přípravný výběrový 
kemp na turnaj do Severní Makedonie. Na tento kemp bylo vybráno 24 dívek 
z celé ČR, ale pouze 20 z nich se dostalo na turnaj do Makedonie. 

Jak to probíhalo, když jste přijeli? 
,,Když jsme přijeli na hotel, trenéři splnili docházku a kdo neměl pas, vyplnil kartičku s osob-
ními údaji, ostatní pasy předložily. Následně jsme utvořili dvojice a vydali jsme se na pokoje. 
Poté jsme šli na oběd a tam nám řekli, jak to bude probíhat v dalších dnech.  

A co tréninky a zápasy? 
,,Takže, vždy jsme trénovaly na stadionu TJ Slavia Hradec Králové. Ranní tréninky byly každý 
den asi tak od 9:30 hodin a odpolední byly cca od 15:30hodin, přičemž v úterý a ve středu od-
poledne byla modelová utkání, ale hodnotilo se hlavně to úterní.   
A jak ta utkání probíhala? 
,,Před tím, než jsme odjeli na hřiště, řekli jsme si taktiky rohů a sestavy. Byly dva týmy, přičemž 
každý z nich měla na starost jedna trenérka. Já sem byla v týmu bílých pod vedením trenérky 
O. Kušnierové, trenérky z Brna. V úterý zápas vyhrál tým červených, ale středeční zápas ovládl 
náš tým, tým bílých.   
Kdy jste se dozvěděly, kdo poletí do Makedonie?  
,,Dozvěděly jsme se to hned po středečním zápase. Nejdříve jsme se protáhly a pak jsme udělaly 
kroužek. Všichni trenéři ke kempu něco řekli a poté nám sdělily, že tři hráčky a jedna brankářka 
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se do Makedonie nedostaly, ale že na sobě máme stále pracovat a že se do reprezentace ČR ještě 
máme šanci dostat.   
A co ten turnaj v Makedonii? 
,,Holky odletěly 15. října letadlem z Vídně a v pondělí 17.10. je čekal první zápas s Rumunskem, 
který zvládly výhrou 4:0. Ve středu 19.10., měly další zápas, a to s Kosovem, ale ani to jim ne-
sebralo ani bod, a také holky vyhrály 4:0. Holky zakončily turnaj v sobotu, a to výhrou nad 
Makedonií 8:0. V neděli brzy ráno letěly domů. Moje spoluhráčka v neděli přiletěla a šla s námi 
hrát proti Dukle Praha. Myslím si, že si to holky užily, a doufám, že na další kemp a do výběru 
reprezentace se dostanu také.  
  
  

 
Skok do výšky je atletická disciplína. Závodníci přeskakují hori-
zontální laťku umístěnou na stojanech, které umožňují přesně změ-
řit, v jaké výšce je laťka položena. Závodníci se odrážejí vždy pouze 
jednou nohou (je zakázané provádět přes laťku salta, přemety či jiné 
akrobatické prvky). Dosažený výkon je měřen v centimetrech a v 
průběhu soutěže se postupně laťka zvyšuje.  Hranicí extra třídy je u 
mužů zhruba 230 cm, u žen rovných 200 cm.   

I u nás na škole si žáci mohli takovýto závod vyzkoušet v praxi.  

 

 
 

   
 

V kategorii chlapců 6. – 7. tříd 

1. místo: Vašek Bašník a Pepa Schreiner, oba 120 cm. 

2. místo: Jirka Mikyna 

3. místo: Kuba Meduna a Lukáš Kubelka (105 cm). 

Dívky ze stejného ročníku byly pouze čtyři 

a pořadí bylo následující: 

1. Kristýna Kýčková (126 cm)      

2. Amálka Hölzelová (115 cm) 

3. Helenka Zlámalová (111 cm) 

4. Veronika Mikynová (100 cm). 

V osmých a devátých ročnících se dostali žáci do vyšších přeskočených výšek. 

1. Honza Budaj si doskočil pro největší vánočku výkonem 144 cm 

2. Petr Prokeš překonal 140 cm 

3. David Strupp pokořil laťku ve výši 135 cm                               Ředitel závodů: Mgr. Petr Zelinka 
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Vystoupení muzikálu Mamma mia se konalo 23.11. 2022 v základní umělecké 
škole. Bylo v podání dětí, které chodí na kroužek, kde se muzikály nacvičují, 
včetně mě.  

Chtěla bych vám to popsat 

ze zákulisí. Všichni jsme se 

sešli v zušce v osm hodin 

ráno. Vždy nám paní uči-

telka upeče buchtu ke sní-

dani a pak si to vše za-

čneme zkoušet, celé před-

stavení od začátku. Pak 

přijde portování, porty 

jsou takové ty malé mikro-

fony přilepené izolepou u 

pusy. Pak už se jen pře-

vlékneme do oblečení, ve 

kterém máme být, a začí-

nají chodit třídy.  

Naše škola tam taky byla, tak jen doufám, že se jim to líbilo. Všichni mají trému… a pak už jen 

začne hrát první písnička.  Občas se stane chyba, ale myslím, že to většinou nedáme znát. Na 

konci jsme všichni rádi, že jsme to zvládli.  

 

Dne 19.11. 2022 se v České Lípě na Masarykově náměstí sešli čerti Kampus. Prů-

vod začal v 17:00. Před průvodem jste se mohli zahřát vystoupením revivalové 

skupiny AC/DC.  

Když jsme se se sestrou dozvěděly, 
že v České Lípě má být průvod alp-
ských čertů, neváhaly jsme a další 
den šla sestra koupit lístky pro nás i 
naše rodiče. Měli jsme štěstí, pro-
tože tam byly akorát poslední čtyři. 
Když jsme se vydaly se sestrou na 
náměstí, rodiče na nás již čekali 
před jednou z uliček. Poté jsme šli 
zabrat místo a dát si něco teplého k 
pití. Už se stmívalo a na náměstí 
hrály vánoční písně. A najednou to 
přišlo. Lampy zhasly, v reprodukto-
rech začala hrát temná hudba, ze 
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středu se spustil kouř a od radnice začali vycházet čerti. Hned se mi rozklepala kolena. První 
šel v průvodu Lucifer a za ním potom vycházeli další čerti. První kolo bylo nejhorší, protože na 
mě málem vyskočil jeden z nich. Nejvíc se mi líbila baba z Mrazíka a malí čerti a jsem spoko-
jená, že se se mnou někteří z nich vyfotili.  
 
 
 

Dne 4. 12. se v obci Dubnice, která se 
nachází nedaleko Stráže pod Ralskem, 
uskutečnila Mikulášská Show s Hon-
zou Popletou. Společně s Honzou tam 
také byl jeho maskot, sněhulák Olda, 
tři čerti, jeden anděl a samozřejmě ne-
směl chybět ani Mikuláš. Součástí pro-
gramu bylo veselé tancování a zpívání, 
plnění úkolů a předčítání dětem 
z knihy hříchů. Samozřejmě vše bylo 
v komickém duchu. Během předsta-
vení Mikuláš společně s andělem roz-
dávali dětem balíčky se sladkostmi, 
jako odměnu za to, že byli hodné. Před-
stavení bylo zakončeno společným fo-

cení, na které už jsem bohužel nemohla být. Avšak i tak jsem si představení skvěle užila.  
 
 
 
Společnost Pokémon Company 
oznámila, že poslední díl oblíbe-
ného anime Pokémon, které má 
momentálně již 14. sérii, se v Ja-
ponsku odvysílala 9. 12. 2022.  

Následující série s názvem Pokémon 
Ultimate Journeys avšak nebude jen 
tak obyčejná. Poznáme se s novými 
hrdiny i pokémony. Příkladem jsou 
hlavní hrdinové, kterými se stanou 
Liko a Roy. V Japonsku se tyto nové 
díly začnou odvysílávat od 13. 1. 2023, 
tudíž u nás by to tu mohlo být při-
bližně na podzim roku 2023.   
Určitě se máme na co těšit, noví hrdi-
nové i jejich pokémoni vypadají 
pěkně, tak snad jim to nepokazí děj. Přece jenom po tolika dílech už bude těžké vymyslet něco 

nového. Nechme se všichni příjemně překvapit! 😊 Zdroj: www.crunchyrol.com 
 
 
 
Yasmin Rahmanová, předpokládám, že jste o ní nikdy neslyšeli. tak si o ní něco povíme. Je 
to britská autorka muslimského původu. Nese za sebou těžký příběh, a s ní i její knihy.  Její 
návrhy můžete také najít pod záštitou Johna Greena. Upozorňuji, že tato knížka není pro slabší 

http://www.crunchyrol.com/
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povahy, možná bych doporučila 13 let a více. Kniha vykresluje sebevraždu, sebevražedné myš-
leny, sebepoškozování, sexuální zneužívání, znásilnění, násilí, panické ataky, deprese a úzkosti. 
Dospívající Mehreen bojuje s depresí a úzkostmi, nazývá to chaosem, který začíná ovládat její 
život  a  ona  ho chce  nějak  ukončit, dostane se na stránku MomentoMori –serveru, který spojí 
uživatele do skupin a následně jim určí způsob a čas hromadné sebevraždy. Tam se Mehreen 

spojí s Carou a Olivií, které mají 
jiné problémy, ale stejné cíle. Po-
stupně se ale vše zvrtne. 
Jak to dopadne, se dozvíte v knize. 
Podotýkám, že kniha je napsána 
velmi složitě. Kapitoly nejsou tak 
úplně kapitoly, je to rozdělené 
podle dní/hodin, které zbývají 
k sebevraždě. Každá scéna je líčena 
ze všech tří pohledů dívek (zhruba 
440 stran). Kniha nemá žádné ilu-
strace, ale doplňuje ji zajímavé slo-
žení textu.  

Knihu hodnotím pozitivně, má velmi zajímavý děj a je opravdu napínavá. Pokud 
vás zajímá psychika nebo si procházíte něčím podobným, doporučuji ji přečíst.   
 

 

Spisovatel, nakladatel a profesor na technické univerzitě v Liberci, Václav Dvořák, je au-
tor několika bestsellerů, držitel několika ocenění a táta tří dětí.  

Jeho první kniha, Písečníci a bludný asteroid, mu zabrala pět let práce. Za druhý román Já, Finis, získal 
ocenění Cena čtenářů Magnesia Litera 2021 a tento rok vydává pokračování své první knihy s názvem 
Písečníci a probuzení 
krále. Všechny jeho 
knihy ilustruje Jakub 
Cenkl.  
Svou první rukopis na-
psal tajně. Svým dětem 
neřekl, že je jejím auto-
rem. Teprve nadšení 
jeho dětí ho přesvědčilo 
knihu vydat. Cílem 
knihy Václava Dvořáka 
je změnit dětský pohled 
na čtení a vědění. Tvrdí, 
že čtení probouzí v dě-
tech zájem o svět kolem 
sebe, touhu poznávat, 
sebevědomí a spolu s 
ním potom přichází vel-
korysost. Ta pak ústí ve 
schopnost otevřeně ko-
munikovat se svými ka-
marády, učiteli a rodiči.  
Václav Dvořák žije a 
pracuje v Liberci, kromě psaní knih a práce na univerzitě, jezdí také na besedy, především do základních 
škol.   

Foto: Václav Dvořák drží svou první knihu Písečníci a bludný asteroid.  
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